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Polgár Város Önkormányzat 

Képviselő-testülete 

 

Ikt. sz.: I/606-17/2024.  

 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V,  

 

 

mely készült 2024. október 31-én 14.00 órai kezdettel Polgáron, a Polgármesteri Hivatal Kovács 

Istvánné termében megtartott soron következő képviselő-testületi ülésén.  

 

 

Napirendi pontok: 

 

1. Polgármesteri jelentés a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, 

valamint a két ülés közötti időben történt fontosabb eseményekről 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

2. Tájékoztató a Berettyóújfalui Szakképzési Centrum József Attila Szakképző Iskola 

2023/2024. tanévi tevékenységéről 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

3. Javaslat a Napsugár Óvoda és Bölcsőde 2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó 

munkatervének jóváhagyására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

4. Javaslat a gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 16/2021. (IX. 17.) 

önkormányzati rendelet módosítására és étkezési nyersanyagnorma megállapítására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

5. Javaslat a Polgár és Térsége Egészségfejlesztő Társulás Társulási megállapodásának 

módosítására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

6. Javaslat Polgár Város Önkormányzata és a Polgári Roma Nemzetiségi Önkormányzat 

közötti Közigazgatási Szerződés (Együttműködési Megállapodás) elfogadására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

7. Javaslat a TOP PLUSZ 1.2.1-21-HB1-2022-00069 azonosító számú „Polgár 

Városközponti Zöldinfrastruktúra fejlesztés kivitelezése tárgyú” beruházás 

megvalósításához szükséges döntésre 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

8. Javaslat a helyi képviselői, a képviselő-testületi bizottsági tagi és a tanácsnoki 

tiszteletdíjak, valamint az alpolgármesteri illetmény/tiszteletdíj forrásszükségletére  

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

9. Kérdések, interpellációk 
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J E G Y Z Ő K Ö N Y V,  

 

mely készült 2024. október 31-én 14.00 órai kezdettel Polgáron, a Polgármesteri Hivatal Kovács 

Istvánné termében megtartott soron következő képviselő-testületi ülésén.  

 

Jelen vannak:   Tóth József polgármester  

    Andorkó Mihályné alpolgármester  

Mecsei Dezső alpolgármester  

    Béke László  

    Csépányiné Bartók Margit 

    dr. Faragóné Béres Edit   

Kovácsné Hamar Éva  

    Struba József 

    Vincze Attila képviselők.  

 

Részt vett az ülésen: dr. Sivák Anita jegyző, Gál Judit irodavezető, Vámosi-Sándor Annamária 

irodavezető helyettes, Peténé Molnár Éva, Ferenczné Fajta Mária igazgatók, Tóth Árpádné 

intézményvezető, Balogh Gusztáv PRNÖ elnök, dr. Pásztor Ibolya főigazgató, Strubáné Fenyves 

Anita tagintézmény vezető, Gulyás András helyettes Városgondnokság, Császárné Csőke Vivien 

jegyzőkönyvvezető. 

 

Tóth József polgármester  

Köszönti a Képviselő-testület tagjait, az ülésen megjelenteket. A jelenléti ívből megállapítja, 

hogy az ülésen 9 fő képviselő megjelent, így határozatképesek, ezért a Képviselő-testület ülését 

megnyitja. 

 

Elmondja, hogy elkezdődik egy újabb ciklus munkaülése. A következő 5 évet, minimum 60 

munkaüléssel tervezik, de lehetnek soron kívüli ülések is. Az első ülés kapcsán az előző jó 

gyakorlatokat figyelembevéve, az új szempontokat is figyelve a teremberendezést, kiosztást 

ismerteti. A polgármester jobb oldalán az apparátus foglal helyet a jegyző vezetésével, az üres 

hely pedig a meghívott vendég (aktuális témához kapcsolódóan) részére van fenntartva. A bal 

oldalt a képviselők foglalnak helyet. Az AVKom Bt. az üléseket továbbra is közvetíti, mely 

felvétel a város facebook oldalán visszanézhető. Az ülések 14 órakor kezdődnek a továbbiakban 

is, minden hónap utolsó csütörtöki napján.  

A napirendek sorában az első a polgármesteri jelentés, melynek tartalma és időigénye nehezen 

bemérhető, és a törvényi kötelezettségeket is tartalmazza.  

Október 10-én ünnepélyes keretek között megalakult az új képviselő-testület, amely 

felhatalmazást kapott a városlakóktól, hogy a következő 5 évben intézzék a város ügyeit. Az ülés 

keretében elfogadásra került többek között a Szervezeti és Működési Szabályzat és egyéb más 

dokumentumok. Az új SZMSZ vonulata, hogy két alpolgármesterrel kezdik a ciklust, létre kellett 

hozni a polgármesteri hatáskörben lévő feladatok alapján a megosztást, ez megtörtént és erről 

megállapodás is készült. Röviden szól pár szót róla. A két alpolgármester Mecsei Dezső és 

Andorkó Mihályné, akik egyértelmű felhatalmazást kapnak bizonyos önkormányzati 

szakterületek vitelére. Mecsei Dezső a településüzemeltetésért felelős alpolgármesteri posztot 

viseli, Andorkó Mihályné pedig a szociális ügyekért felelős alpolgármester.  Amely ügyekben ők 

eljárnak, úgy teszik, mintha a polgármester lenne ott személyében.  

Ezeket az információkat szerette volna megosztani, mely a bizottsági elnökökkel is egyeztetve 

lett. 

 

Ezt követően javaslatot tesz a napirendi pontok megtárgyalására. Megkérdezi, hogy van-e más 

napirendre vonatkozó javaslat? 
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Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a meghívóban szereplő napirendek 

megtárgyalásával, az kézfeltartással szavazza meg. 

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. 

 

 

1./ napirend 

Polgármesteri jelentés a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, 

valamint a két ülés közötti időben történt fontosabb eseményekről 

 

Tóth József kiegészítése 

Az írásos anyaghoz szóbeli kiegészítést tesz. Október 24-ére meghívást kaptak a polgármesterek 

a megyeházára, ahol az új kormányzati, önkormányzatot érintő program, versenyképes járások, 

területfejlesztési programjáról kaptak tájékoztatást. Arról van szó, hogy nagy érdeklődésre tart 

számot az önkormányzati rendszerben az iparűzési adó szabályainak a változása. Arról, hogy a 

kormányzat ebben új eljárásrendet szeretne, akinél szerinte több van attól elvenni, akinél nincs, 

vagy kevesebb van, oda adni egy ilyen kiegyenlítő szereppel. Ugyanakkor ezt nem feltétlen az 

önkormányzati rendszeren belül, hanem az igazgatási rendszer, a járási kormányhivatalok 

közreműködésével járási szinten kívánja elérni. Ha ezt egyszerűen akarjuk fogalmazni, arról van 

szó, hogy akinek 2025. évben az iparűzési adóbevétel többlete több mint 250 millió Ft, akkor az 

afölötti részt elveszik, és egy járási szinten lehetőséget biztosítanak, hogy visszaosztásra, 

újraosztásra kerüljön. Ebben nem tudják, hogy érintettek lesznek-e. Annak nem örülnek, hogy 

nincsenek a saját iparűzési adóbevételük fölötti rendelkezési joggal. Ez azt jelenti, hogy a járási 

szintre (Hajdúnánás, Görbeháza, Polgár, Folyás, Újtikos, Tiszagyulaháza) fog ez a forrás 

összpontosulni, és még nem pontosan ismert rendszer alapján egy kormányzati prioritás 

figyelembevételével fejlesztési alapként, források igénybevételére kezelni. Ez, ami most ismert 

és erről fognak majd hallani, 2025 elejétől ez az önkormányzati finanszírozási körülmény 

vélhetően változni fog. Hasonlóan az önkormányzatok életét befolyásolja a mindenkori 

közmunkaprogram. Ennek október 30-án volt egy járási szintű egyeztetése, ahol szintén a járás 

településeinek vezetői és a közmunkaprogram irányítói vettek részt. Itt a Belügyminisztérium 

önkormányzati felelőse és a megyei foglalkoztatási főosztályvezető stábja a járási hivatal 

foglalkoztatási hivatal vezetői tájékoztatást adtak arról, hogy mi várható 2025 évben a 

közmunkaprogramok területén. Várható változás és nem mindennek örülnek. A szabályozásokra 

vonatkozó elképzelést, végrehajtási utasításokat most tanulmányozzák, erről fognak majd 

tájékoztatást adni a következő testületi ülést megelőzően. Annyit talán lehet mondani, hogy 

visszább épül a közmunkaprogramnak azon része, amely egy értékteremtés és mezőgazdasági 

termelői tevékenységre irányul, amelyben fajlagos költségekkel voltak elismerhetők. Egyfelől, 

másfelől a hosszútávú közfoglalkoztatás is változik. Tehát nagyon fontos az intézményeinkben 

lévő, fontos munkát végző közfoglalkoztatási munkavállalóinknak a státuszát, foglalkoztatási 

lehetőségeit fogja érinteni, nem előnyösen. Ezeket még nem látják, de erről lesz szó.  

A polgármester kötelezettsége, hogy az előző képviselő-testületi ülés óta eltelt időszakból 

ismertesse, tájékoztassa a képviselő-testületet arról, hogy milyen állampapír tranzakciókat hajtott 

végre jóváhagyásával a hivatali apparátus pénzügyi stábja. Arról adott tájékoztatást, hogy 2024. 

szeptember 27-én vásároltak 50 millió Ft-nyi államkötvényt, és 2024. október 10-én pedig 

eladtak 40 millió Ft-nyit. Ezek a szükséges finanszírozási körülményekhez illeszkedő 

tranzakciók voltak, és így áll jelenleg az önkormányzati állampapír állomány. A 448 millió Ft-os 

államkötvénnyel és 100 millió Ft-nyi diszkontkincstárjeggyel. Ennek nagyon fontos szerepe lesz 

majd, amikor a jövő évet fogják tervezni. 

A határozatok végrehajtása kapcsán a Taskó utcai és a belterületi út csapadékvíz projektnek a 

központi eljárás lezárásáról, kiválasztásról adtak számot. A nyertes ajánlattevőkkel való  
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szerződést megkötötték, ugyanakkor ennek hatására már közzétették, hogy a kivitelezési 

munkálatok megkezdődnek, a kivitelezők felvonulnak és elkezdik a munkálatokat. Ugyanakkor 

ezt meg kellett állítaniuk azért, mert felmerült időközben az ott élő lakosok részéről is, hogy is 

lesz majd a vízelvezetés az útkapcsolódás és a körműkiváltások, és ő maguk is érzékeltek olyan 

körülményt, amit tisztáznunk kell műszaki ellenőrrel, tervezővel és akár a kivitelezővel is. Ezek 

a folyamatok még zajlanak, ezek a munkálatok, belső munkálatok még kellenek, igényelnek egy 

kis időt, de látják már a megoldást, ezért türelmet kérnek.  

A másik határozat is visszacsatolást igényel, amelyben a képviselő-testület döntött, hogy a 

Barankovics tér 7. szám alatti önkormányzati ingatlan hasznosításra megkötött bérleti szerződés 

felmondása feltételéről tárgyalt és hozott döntést. Ezt a határozatot az érintett bérlők számára 

megküldték és erről szeretnének bővített információt adni.  

 

Mecsei Dezső  

A Városgondnokság végrehajtotta a feladatot, melynek folyamodványa a bérleti jogviszony 

megszűnése, a pizzéria bezárt és folynak az elszámolási munkálatok. 

 

Tóth József  

A hasznosítása előttük álló feladat.  

 

dr. Sivák Anita  

Két tájékoztatást szeretne közölni, az egyik a lakosság felé szól, a képviselő-testület 2024. 

szeptember 26-án döntött a Kulturális és Innovációs Minisztérium Bursa Hungarica felsőoktatási 

önkormányzati ösztöndíjpályázat 2025. évi fordulójához történő csatlakozásról. A pályázati 

kiírás szeptember 30-án megjelent, a képviselő-testületi felhatalmazás alapján polgármester úr 

aláírta a csatlakozási nyilatkozatot, melyet jóváhagytak, ezt követően az önkormányzatnak is ki 

kell írni a pályázatot, ennek a határideje november 4-e lesz és december 4-ig lehet benyújtani a 

pályázatot. A pályázat kiírása a város honlapján és a Polgártárs újságban is megtalálható lesz.  

A másik témát a képviselő-testület tagjai felé szeretné közölni, mint ahogy az az alakuló ülésen 

is elhangzott az önkormányzati képviselők eskütételét követően három hónapon belül köteles 

részt venni a kormányhivatal által szervezett képzésen. A Nemzeti Közszolgálati Egyetem a 

Közigazgatási és Területfejlesztési Minisztériummal együttműködve előremutató anyagokat 

bocsát térítésmentesen az önkormányzati képviselők rendelkezésére a fenti képzési 

kötelezettségünk teljesítéséhez. Itt szeretné tájékoztatni a testületet, hogy a képzés teljesítésére 

2024. november 4-től nyílik meg ez a felület.  

 

Mecsei Dezső  

Elmondja, hogy részt vett a Berettyóújfalui Szakképzési Centrum rendezvényén, temetőbejárást 

tartottak, és jelen volt a Tök jó partin is.  

 

Andorkó Mihályné 

Kettő eseményre szeretné ráirányítani a figyelmet. Az első az a holnapi napon, Mindenszentek 

napján a szokásos temetői autóbuszjáratot indítja az önkormányzat. Ennek a hirdetménye már 

megjelent a város közösségi oldalán, illetve a honlapon. Az indulás helye minden esetben a 

vasútállomás, több megállóhellyel és a temető főbejáratánál indul vissza. 9 órakor kezdődik, 

mindig egészkor indul, és 9 óra 20-kor indul vissza. A másik esemény, amit nem tartalmaz a 

városi rendezvényterv, ugyanakkor már ötödik alkalommal kerül megünneplésre, megtartásra a 

Koraszülöttek világnapja, ami egyébként november 15-e napja hivatalosan. Az 

önkormányzatunk ötödik alkalommal támogatja már ennek a rendezvénynek a megszervezését, 

civil kezdeményezésre, hogy a szülők gyermekek szülei kezdték ennek a szervezését 2019-ben, 

és azóta évről évre bővül és szélesedik. Ebben az évben a Lokálpatrióta Egyesület és a Polgár és 

Térsége Egészségügyért Alapítvány karolta föl a rendezvényt, több egyéb segítővel együtt, és 

egy egészen más keretek közé szeretnék vonni ezt az eseményt ezért hívjuk Polgár minden 
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gyermekét és családját ennek az eseménynek a megünneplésére. Olyan színes programok 

lesznek, hogy várhatóan nagy érdeklődést fog kiváltani, interaktív koncert, kézműves 

foglalkozás, gyermekművész gazdagítja a programot. Sok szeretettel várnak mindenkit 

november 16-án, 15 órakor. 

 

Tóth József  

Aktuális, más dolgokat érintő ügyekről is szeretne tájékoztatást adni. Az egyik a folyamatban 

lévő járdaprogram, a másik pedig, hogy a pályázatok ügyeiben van új információ, fejlemény. A 

járdaprogramról Csehovics Emesét kéri, hogy adjon tájékoztatást, azt követően pedig Kordás 

Ágnes projektmenedzsertől szeretné kérni, hogy a pályázatok vonatkozásában az új 

információkat ossza meg.   

 

Csehovics Emese 

A 2024. évi járdafelújítási program keretében a mai nap délelőtt volt a Dózsa György úton a 

harmadik szakasznak a műszaki átadás-átvétele. Ez sikeresen lezajlott, így a kivitelező ezen a 

területen már befejezte a munkáit. Jelenleg a Hősök úton dolgozik, a Polonkai-ház és a Kodály út 

közti szakaszon, ez is várhatóan, hogyha az időjárás is engedi, akkor a jövő héten befejeződnek a 

munkák. Ezután pedig a Polonkai-ház melletti parkolóterületet és a vele szemben lévő gyalogos-

átkelőhelyet és az üzletsor előtti járdaszakasznak a felújítását kezdi meg.  

 

Kordás Ágnes 

Mindkét pályázatunk jelen pillanatban várakozó helyzetben van. Sajnos azt az információt 

kaptuk a hét folyamán, hogy a Leader pályázat, amely első körben augusztus vége, szeptember 

elejére lett volna tervezve, kiírásra kerüljön. A Polonkai-ház belső felújítását terveztük ebből, 

mind a mai napig nem került kiírásra. A hét folyamán azt a tájékoztatást kaptuk a Leader 

csoporttól, hogy ez ebben az évben nem is változik, nem fogják kiírni.    

Az RRF-es bölcsőde pályázatunkkal kapcsolatosan is sajnos szintén egy várakozó állásponton 

van az irányító hatóság is. Ennek nem csak ők nem örülnek, és nem csak a támogatók nem 

örülnek, hanem azok a szakmai szerkezetek sem, amelyek ki vannak rendelve a felhívás alapján 

a projektek koordinálására, segítésére. Egyrészt a Családbarát Magyarország Kft., aki a szakmai 

oldalt képviselte volna a bölcsődés pályázatban, másrészt pedig a Lehner Tudásközpont, akik a 

pályázatok mintatervből átgenerálásával foglalkoznak, a műszaki oldalt segítették volna a 

projektekben. Jelenleg ők aktívan részt vesznek azoknak a pályázatoknak a nyomon követésében 

és segítésében, akik még egyelőre nem rendelkeznek támogatási szerződéssel. Tehát ez náluk is 

egy jelentős anyagi és humánerőforrás igénybevételt jelent, hogy úgy dolgoznak az RRF-es 

konstrukcióban, hogy az irányító hatóság a pályázati felhívást nem módosította, és nem kötötte 

meg még egyelőre velük a szerződést. Ennek mi is részesei voltunk, hiszen mindkét szervezettel 

együttműködési megállapodása van a projektnek, és ő dolgozott is benne a Lechner 

Tudásközpont, hiszen már engedélyeztetésre benyújtott terveink vannak, de sajnos előrelépés 

továbbra sincs benne. Az irányító hatóság felé azt a kérést fogalmazta meg mindkét szervezet, 

hogy a pályázati felhívásban rögzített teljesítési határidőket mindenképpen legalább egy évvel 

módosítsák. Tehát a jelenlegi felhívás szerint, ami már elkezd fizikai képtelenség megvalósítani, 

hogy 2025. október 30-ra fölépüljenek a bölcsődék. Országos szinten 44 darab bölcsődéről 

beszélünk ilyen esetben. Ezt legalább egy éve, tehát 2025. október 30-ig tervezik eltolni, de 

minél később jönnek ki a támogatási szerződés, annál lehetetlenebb lesz ezeket az időpontokat 

tartani. A másik, ami sajnálatos, és ez nem csak a mi járási központunkra vonatkozik, országos 

szinten tapasztalható, hogy a járási hivataloknál működő építési hatóságok rettenetesen le vannak 

terhelve. Az általunk szeptember 9-én benyújtott engedély kérelemmel kapcsolatosan, rá egy 

hónapra rákérdeztünk, hogy hol áll az ügy. A kolléga közölte velünk, hogy a járási hivatal fél 

éves csúszásban van az építésügyi határozatokkal kapcsolatosan fél éves csúszásban van. 
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Tóth József  

Kéri a bizottságok elnökeit, hogy adjanak tájékoztatást a bizottságok munkájáról.  

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság átruházott hatáskörben döntést nem hozott, a bizottság 

döntéseit a napirendi pontok tárgyalása során ismerteti majd. Saját hatáskörben elfogadásra 

került a bizottság ügyrendje és egy fontos dologról tájékoztatta őket Kovácsné Hamar Éva 

bizottsági tag, hogy a polgári csapásolás rekord kísérlete fog megtörténni a következő évben.  

Zárt ülés keretében tárgyalta a bizottság a települési támogatásokat 47 fő részére állapítottak meg 

támogatást, 1 fő részére bérlettámogatást és 1 fő részére szociális étkezés támogatását.  A 

Magyarország helyi önkormányzatáról szóló 2011. évi törvény tartalmazza a vagyonnyilatkozat-

tételi eljárás rendjét. Az önkormányzati képviselő megválasztásától, tehát 2024. október 1-től 

majd az ezt követően minden év január 1-jétől számított 30 napon belül kötelessége tenni. Az 

önkormányzati képviselő saját vagyonnyilatkozatát tárolja. Csatolni köteles a vele közös 

háztartásban élő házas vagy élettársának, valamint gyermekének vagyonnyilatkozatát is. 

Vagyonnyilatkozattétel elmulasztása esetén annak benyújtásáig az önkormányzati képviselők a 

tisztségétől kapott nyugalmat nem gyakorolhatja, vissza lehet írni a természetbeni juttatást, 

költségtérítést nem kaphat. Tehát nálunk ilyen probléma nem lesz, ugyanis tájékoztatom a 

képviselő-testületet, hogy 2024. október 30. napjáig vagyonnyilatkozattételi kötelezettségének 

eleget tett a polgármester úr, a főállású és a társadalmi megbízatású alpolgármester, illetve 

valamennyi képviselő és külső bizottsági tag.  

 

Vincze Attila 

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a bizottság döntéseit a napirendi pontok tárgyalása során 

ismerteti majd.                         

 

Kérdések, válaszok 

 

Vélemény, javaslat 

 

Struba József  

Elmegy az ember kedve mikor az első képviselő-testületi ülésen arról kapnak tájékoztatást, hogy 

azok a tervek, amiket korábban terveztek, legyen az a bölcsőde építés vagy a Polonkai házzal 

kapcsolatos további felújítás, azok parkoló pályára kerülnek. Nem kértek sokat a LEADER-től 

sem, hogy ne lehetett volna támogatni bennünket. A kormányzattól azt lehet hallani, hogy a 

magyar gazdaság dübörög és minden rendben van. Holott tudjuk mennyire szörnyű helyzetben 

vagyunk, az államadósság soha nem volt ennyire szörnyű állapotban, olyan hiteleket vesznek fel, 

aminek az elkövetkező időszakra rettenetes következményei is lehetnek. Nem lehet tervezni. 

Minden fontos dolgot elszednek a várostól, a helyi önkormányzattól, és ebből semmi jó nem fog 

születni. 

 

Tóth József 

Aki az önkormányzat világában él tudja, hogy nagy központi költségvetési feszülések vannak, 

amit tapasztalnak az ennek a velejárója és így nem könnyű egy települést menedzselni. A 

városnak van saját bevétele, elképzelései és a forrásaikra vigyáznak, hogy az elvárásokat tudják 

teljesíteni. 

 

Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, az 

kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 
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110/2024. (X. 31.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a lejárt 

határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról és a két ülés 

közötti időben történt fontosabb eseményekről szóló polgármesteri 

jelentést, melyet a bizottsági elnökök tájékoztatójával együtt elfogadott. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Tóth József polgármester 

    dr. Sivák Anita jegyző 

 

 

 

2./ napirend 

Tájékoztató a Berettyóújfalui Szakképzési Centrum József Attila Szakképző Iskola 

2023/2024. tanévi tevékenységéről 

 

Tóth József kiegészítése 

Minden évben munkatervbe illesztik az oktatási intézmények működéséről szóló tájékoztatót. A 

mai ülésen ez csak részlegesen sikerül, mert az általános iskola igazgatója kérte, hogy az ő 

napirendjét novemberre ütemezzék át. A szakképző intézménytől az anyagot megkapták, 

tartalmas, és az intézmény vezetője személyesen is rendelkezésre áll. 

 

Strubáné Fenyves Anita  

A beszámolójuk a 2023/2024-es tanévre vonatkozik és az október 1-jei tanulói létszámuk 156 fő, 

ebből 130 fő tanul nappali jogviszonyban és 26 fő felnőttoktatásban, esti munkarendben. 

Október 7-én indítottak 3 képesítést adó szakmai képzést, ahol 70 főt iskoláztak be. Az aktív 

iskola marketingről szólna pár szót, a 2022/2023-as tanévben a beiskolázott 9. évfolyamos 

tanulói létszámuk 24 főt mutatott és egy osztályt tudtak indítani két ágazatban, kereskedelem és 

turizmus. Idén már két osztályt tudtak 48 fővel, ez nekik nagy eredmény és ehhez az kell, hogy 

sok településen megmutatkozzanak. 11 fős a testületi létszám, mindenki részt vesz ebben a 

tevékenységben. Részt vesznek a környékbeli iskolák pályaválasztási szülőértekezletein, 

osztályfőnöki órákon, pályaválasztási kiállításokon, illetve a közösségi média felületein is jelen 

vannak. Hirdetnek a Tesco rádióban és a PolgárTárs újságban. Minden követ megmozgatnak, 

hogy a kevésnek mondható tanuló létszám fennmaradjon. 

 

Struba József 

Örömmel vették a beszámolót, amiben látható, hogy milyen erőfeszítéseket tesz évről-évre a 

tantestület az intézmény működéséért. Sajnálatos dolog, hogy a helyi általános iskola egyre 

rosszabb állapotban van, egy 8. osztályt tudtak indítani az évben. Összességében a bizottság 

eredményesnek találta a munkát és az előterjesztésben lévő határozati javaslathoz kiegészítést 

tettek, amivel elismerését és köszönetét fejezi ki a bizottság az iskolavezetésnek, azért az 

eredményes munkáért, amit az intézmény fennmaradásáért tesz.  A Humánfeladatok és ügyrendi 

bizottság így a határozati javaslatot elfogadásra javasolja.  

 

Kérdések, válaszok 

 

Kovácsné Hamar Éva  

A beiskolázási programokról hallhattak, részt vesznek osztályfőnöki órákon, nyílt napokon és 

igyekeznek minden felületen megjelenni. Milyen részvétel van ezeket a programokon és mely 

településről jönnek diákok? 
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A másik kérdése, hogy a facebook oldalon látta, hogy az iskolából szakmai gyakorlaton vettek 

részt tanulók Görögországban. Hogyan valósult meg ez a program és milyen eredménnyel 

zárult? 

 

Csépányiné Bartók Margit  

Elhangzott, hogy a felnőttek számára lehetőség van tanfolyamra és október 7-én indult is. Lehet-

e esetleg ehhez még csatlakozni?  

 

Struba József 

Elhangzott a bizottsági ülésen az is, hogyan oldják meg az üzemeltetését az intézménynek, a 

karbantartást, kisebb javításokat. Erről kérne itt is információt. 

 

Strubáné Fenyves Anita 

A beiskolázással kapcsolatban természetesen Polgár az első helyen áll, és nagyon jó kapcsolatot 

ápolnak a helyi általános iskolával. Tájékoztató képzési kínálatukkal, kiadványokkal, 

szórólapokkal, de személyesen is tájékoztatják őket, illetve pályaválasztási szülői értekezleteken. 

A környékbeli települések valamennyi általános iskolájába eljutnak, hívják is őket, osztályfőnöki 

órákra, és az a tapasztalatuk, hogy sokkal közvetlenebb a kapcsolat a gyerekekkel, sokkal jobban 

meg tudják őket ismerni, sokkal jobban tudnak hatni rájuk, hogy az ő iskolájukat válasszák. 

Tudják, hogy a legtöbb esetben azért a szülők hozzák meg a döntést, vagy ami a tapasztalatuk, 

hogy az osztályfőnökök. Tehát amikor a szülő is bizonytalan és a gyermek is, akkor nekik a 

legjobb választás az osztályfőnökökkel tartani a kapcsolatot, mert ők tudják irányítani. És 

tényleg az a másik nagy tapasztalatuk, hogy Polgárról is nem minden tanuló választja a polgári 

iskolát, de nagyon sok esetben rosszul döntenek, elmennek nagyobb városokba, és októberben, 

novemberben kopogtatnak a mi ajtónkon, hogy mégiscsak jobb lenne a helyi középiskolában 

tanulniuk, mert nem jó a kollégium, nem jó a bejárás, korán kell kelni, és sajnos nekik már az új 

osztályindításnál már korábban jobb lenne, ha jelentkezne, de azért megtesz, hogy mindent 

válasszanak. A beiskolázásnál még nagyon sok kistelepülésre járnak, akár Hajdú-Bihar 

megyében, gondol itt, Újtikos, Tiszagyulaháza, Újszentmargita, Tiszacsege településekre, illetve 

Borsod megyében pedig Kesznyéten, Girincs, Köröm, tehát Szederkény nincs külön iskolája, 

hanem a tiszavasvári iskolákba járnak a gyerekek. Valamint Tiszadobról még jelentkezik igény, 

sok tanulónk van, illetve már Tiszadadáról is vannak. Egyébként jellemző, hogy mind a testvérek 

útján, vagy pedig rokonok útján választják a mi iskolánkat. Tehát én azt gondolom, hogy jól 

érzik nálunk a gyerekek magukat.  

Közel két éve kialakítottunk egy mentori rendszert, ami azt jelenti, hogy valamennyi tanulónak 

az iskolában, van egy mentora az oktatók közül, vagy a tanuló választja az oktatót, vagy ha pedig 

nem, akkor pedig mi jelöljük ki az oktatókat tanulókhoz, és egészen nyomon követjük a 

tanulásukat a szakmai vizsgáig. Már az ágazati alapvizsgánál kilencedik évfolyamban segítjük 

őket, hisz portfóliót kell készíteniük. Ez még egy felnőtt embert is próbára tesz, nem pedig egy 

14-15 éves gyermeknek. Úgyhogy én azt gondolom, hogy nálunk ez a módszer bevált. Kis 

iskolaként mi ezt tudjuk működtetni, mert viszonylag kevés a tanulószámunk, nagyobb 

iskolákban már nagyobb létszámmal nehezebb lenne kivitelezni. A beiskolázásnak a részvételi 

aránya olyan 40-50 fő szokott részt venni a szülői értekezleteken, illetve a saját nyílt napunkon, 

ami most november 21-én lesz, tanulók részvétele jellemző, és a környékbeli iskolákból akár 

csoportosan szoktak jönni, akár 60-70 fő is megjelenik. Én azt gondolom, hogy ez nagyon jó 

arra, hogy interaktív módon beavassuk őket a szakmákban, és élvezzék a gyerekek, jól érzik 

magukat, tehát ez mindenképp jót tesz a beiskolázásunknak. A másik kérdés a szakmai 

tanulmányút. Ez egy európai uniós projekt, az Erasmus program keretében valósult meg. 

Iskolánk konzorciumi tagként vesz részt ebben a szakképzési centrum keretén belül 

Görögországban, Platamonas városában vettek kéthetes tanulmányúton részt a tanulóink október 

8-tól 21-ig 10 fő tanuló és 1 fő kísérő oktatóval. A kereskedelem ágazatban tanulók kereskedelmi 

üzletekben voltak napi két óra gyakorlaton, a vendéglátásban tanulók pedig a hotelekben 



9 

 

 

szakács, illetve pincérként láttak el szakmai gyakorlatot. Ami nagyon jó volt, hogy 

szabadidejükben nagyon sok nevezetességhez eljutottak, a meteorákhoz, az Olümposz-

hegységbe. Sőt, egy hajókirándulásra is elvitték őket a Mamma Mia film egyik helyszínére is 

eljutottak. Tehát én azt gondolom, hogy nagyon-nagyon élménydús és szakmailag is 

meghatározó volt az ő életükben. A másik kérdés a felnőttek oktatása. Igen, képesítő vizsgával 

zárult szakmai képzéseket indítottunk három képzésben a logisztikus, pedagógiai munkatárs és 

élelmiszer eladó. Vannak közötte rövidebb idejűek is, sajnos ezekre már nem tudunk most 

jelentkezőket fogadni, mert szerződés értelmében 20 százalékos hiányzást határoztunk meg, és 

ezek heti két-három alkalommal már mennek intenzíven, úgyhogy sajnos már erre nem tudunk, 

de az év során bármikor tudunk beiskolázni, tehát fogjuk kérdezni az indítandó képzéseket, 

úgyhogy lesz új lehetőség erre. És akkor a következő kérdés, az üzemeltetés, szolgáltatási 

szerződés keretében a Hajdúböszörményi Tömb 2000 Kft. végzi a feladatot. 

 

Vélemény, javaslat 

 

Csépányiné Bartók Margit  

Nagy érdeklődéssel olvasta a szakmai beszámolót és jó volt, nagy betekintést nyújtott, többet, 

mint amit polgári lakosként lát ebből a tevékenységből. Polgáriként tudja, hogy mikor indult a 

gimnázium és milyen folyamatokon ment keresztül mire ez a képzési forma kialakult. Nincs 

könnyű helyzetük, érti ezt a tanulói körre és a dolgozói létszámra, ami igen csekély és ehhez 

képest sok feladatot végeznek. Pár gondolatot kiemelne. Mikor egyszerre kell foglalkozni 

tehetség gondozással, különleges bánásmóddal, esélyegyenlőséggel, a tanítás tanításával, holott 

középiskolai korosztályról van szó, szociális kompetenciafejlesztéssel, egészségtudatos 

neveléssel, ezek a fejezetcímek is taglalják, hogy milyen nehéz munkájuk van, amihez 

elismerését fejezi ki. Van egy mondat a beszámolóban, ami úgy szól, hogy iskolánk be szeretné 

bizonyítani, hogy életképes, felveszi a versenyt akármelyik városi intézménnyel és nem hátrányt, 

hanem előnyt jelent a minket választóknak. Ez nagyon igaz és ennek az intézménynek legalább 

annyira nehéz, mint amennyire könnyű egy Tóth Árpád Gimnáziumnak.   

 

Mecsei Dezső  

Volt szerencséje személyesen tapasztalni a Szakképzési Centrum rendezvényén azt, hogy bár 

nehéz pályán mozog az intézmény, de 100 km-re a központtól, amit ki lehet hozni azt megteszik.  

 

Kovácsné Hamar Éva  

Ő is elismerését fejezi, hiszen kis létszámú nevelőtestülettel dolgoznak és ennyi mindent meg 

tudnak csinálni.  Színvonalas programjaik vannak, ehhez gratulál és további jó munkát kíván.  

 

Strubáné Fenyves Anita  

Jól esnek az elismerő szavak és sok munkájuk van benne, ehhez hozzájárul, hogy az oktatói 

testület 80%-a helyi és ez nagyon fontos, mert látja az általános iskolánál egyre kevesebb a helyi 

pedagógus és egyre kevesebb a lokálpatrióta szellem. Nagyon sokat dolgoznak és el tudnak 

fáradni, de mindig van olyan pozitív eredmény, ami előre viszi őket. Vannak kitűnő tanulóik, 

van, aki országos versenyen 5. helyet ért el. Van végzett cukrászuk, aki most szakácsnak tanul és 

az óvoda konyhán dolgozik.  

 

Tóth József  

A bizottsági módosító javaslatot teszi fel szavazásra, miszerint a Képviselő-testület elismerését 

és köszönetét fejezi ki az iskolavezetésnek azért az eredményes és következetes munkáért, amit 

az intézmény fenntartásárért és sikeres működéséért tesz.  

 

Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, az 

kézfeltartással szavazza meg.       
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Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt.  

 

111/2024. (X. 31.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a Berettyóújfalui Szakképzési Centrum József Attila Szakképző 

Iskola 2023/2024. tanévi tevékenységéről szóló tájékoztatót, és az 

alábbi határozatot hozta: 

 

1./    A képviselő-testület a Berettyóújfalui Szakképzési Centrum 

József Attila Szakképző Iskola 2023/2024. tanévi 

tevékenységéről szóló tájékoztatóját elfogadja.  

 

2./ A képviselő-testület elismerését és köszönetét fejezi ki az 

iskolavezetésnek azért az eredményes és következetes 

munkáért, amit az intézmény fenntartásárért és sikeres 

működéséért tesz.  

 

3./  A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a 

döntésről az intézmény vezetőjét értesítse. 

 

   Határidő: értelemszerűen 

   Felelős:   Tóth József polgármester 

 

 

 

 

3./ napirend 

Javaslat a Napsugár Óvoda és Bölcsőde 2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó 

munkatervének jóváhagyására 

 

Peténé Molnár Éva kiegészítése 

A 20/2012. (VIII.31.) EMMI rendelet értelmében az intézménynek éves munkatervet kell 

készítenie, amit az igazgató állít össze és véleményezteti a szülői szervezettel. Ez a munkaterv 

került most a képviselő-testület asztalára. A tartalma kötelező elemekre épít, részben az éves 

események, az előző éves munkák folyamatát követve, a kiemelt feladatokat szükséges 

megfogalmazni, amit ebben a munkatervben megtettek és igyekeznek ennek megfelelően a 

feladatukat végezni. 

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok 

 

Csépányiné Bartók Margit  

Az ovi KRÉTA rendszerről elég sok helyen esett szó. Kérdezi, hogy a szülők oldaláról van-e 

valami előnye, hogy megjelent ennek a használata? Tart-e olyan stádiumban, hogy a szülők 

számára hasznos folyamatok is zajlanak a programon keresztül? 
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Peténé Molnár Éva  

Az OVIKRÉTÁT valóban több helyen említik a munkatervben, hiszen 2024. szeptember 1-jén 

kötelezően kell alkalmazni, amelyről áprilisban kaptak először információt. Gyors 

intézkedéseket kellett tenni ahhoz, hogy szeptember 1-jére a feltételek adottak legyenek erre és 

minden csoport, illetve intézményi dokumentumot feltöltsenek. Folyamatos a kidolgozás, 

felsőbb szinten is, a bevezetett KRÉTA rendszert alkalmazni kell, de bizonyos akadályok még 

gördülnek eléjük. Kaptak egy Belügyminisztériumi levelet, hogy szeptember 1-jétől az orvosi 

igazolásokat is itt fogják az orvosok közvetíteni az intézmény felé, ehhez képest pár hét múlva 

kiderült, hogy nincs a rendszer erre felkészülve. A szülői igazolás is hasonló módon lenne, de 

még nem elérhető a szülők számára és nem is okoz gondot, mert nincs olyan értékelési rendszer 

az óvodában, amit naponta látni kellene, ezt személyes kapcsolattal pótolják.  

 

Kovácsné Hamar Éva  

Fontos a helyi iskola környezetének megismerése, az óvoda-iskola átmenetellel kapcsolatban 

lesznek-e új programok?  

 

Peténé Molnár Éva  

Igen, részben adódnak újabb lehetőségek arra, hogy az óvodai és az iskolai élet szorosabb 

közösség legyen, jobban megismerkedjenek. Ennek lehetősége olyan jól kidolgozott formában 

zajlik, hogy a két munkaközösség együttműködik. Az idei évre is megtörtént az egyeztetés. 

Újabb programokkal is szeretnék színesíteni a palettát. Bíznak benne, hogy sikerül meg is 

valósítani. Az iskola tett kezdeményezést, hogy évi 6 alkalommal összehívta a szülőket, 

bemutatták számukra az iskolát, a tanítókat és a környezetet.  

 

Vélemény, javaslat  

 

Csépányiné Bartók Margit  

Elég széles kitekintést nyújt a munkaterv, nyilván az egyik legfontosabb feladata az iskolába 

átmenetel elősegítése és van egy mondat, ami megragadta a figyelmét, hogy az óvodából az 

iskolába való átmenet hosszú évek óta pedagógiai problémakör és ír arról, hogy a hátrányok 

csökkentése mennyire fontos. Ennek érdekében a csoportszervezések kialakításakor a 

nagycsoportok kialakítása is az eredményeket szolgálják.  

Visszautalna arra az időszakra mikor igazgató asszony beadta a pályázatát és ez volt az egyik 

fontos eleme, a tiszta csoportok, úgy látszik lett eredménye.  

 

Kovácsné Hamar Éva  

Nagyon szépen összeállított munkatervet olvashattak és gratulál a készítőinek.   

 

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 
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112/2024. (X. 31.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 

Napsugár Óvoda és Bölcsőde 2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó 

munkatervének jóváhagyásáról szóló előterjesztést és az alábbi határozatot 

hozta: 

 

1./ A képviselő-testület a Napsugár Óvoda és Bölcsőde 2024/2025-ös 

nevelési évre összeállított munkatervét az előterjesztés melléklete 

alapján megtárgyalta és véleményezési jogával élve, a munkatervben 

foglaltakat jóváhagyja. 

 

Határidő: értelem szerint 

Felelős: Tóth József polgármester 

   Peténé Molnár Éva igazgató 

 

 

 

4./ napirend 

Javaslat a gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 16/2021. (IX. 17.) 

önkormányzati rendelet módosítására és étkezési nyersanyagnorma megállapítására 

 

Tóth József kiegészítése 

Elmondja, hogy a képviselő-testület évente egyszer köteles felülvizsgálni az étkezési térítési 

díjakat és dönthet azok módosításáról. A Városgondnokság vezetője azt kezdeményezte, hogy 

nyúljanak hozzá a térítési díjakhoz inflációt követő módon.   

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot és a rendelet-tervezetet 

elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot és a rendelet-tervezetet elfogadásra 

javasolja. 

 

Kérdések, válaszok 

 

Vélemény, javaslat  

 

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 
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113/2024. (X. 31.)  határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az étkezési nyersanyagnorma 

megállapításra vonatkozó előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 

 

1., A Képviselő-testület a Városgondnokság által üzemeltetett konyhákra vonatkozóan 2025. 

január 1-től az alábbiak szerint határozza meg az étkezési nyersanyagnorma összegét:   

 

1./ Napsugár Óvoda és Bölcsőde konyha                                                adatok Ft-ban 

 A. Megnevezés B. /Nyersanyagnorma nettó 

összege 

a./ óvodás gyermekek (teljes étkeztetés) 620 

- tízórai 150 

- ebéd 305 

- uzsonna 165 

b./ bölcsődés gyermekek (teljes étkeztetés) 640 

- reggeli 135 

- tízórai 70 

- ebéd 290 

- uzsonna 145 

 

2./ Városgondnokság által a Polgári Vásárhelyi Pál Református Általános Iskolában 

üzemeltett konyha 

A. Megnevezés B. /Nyersanyagnorma nettó 

összege 

a./ 7-10 éves gyermekek (teljes étkeztetés) 710 

- tízórai 165 

- ebéd 400 

- uzsonna 145 

b./ 11-14 éves gyermekek (teljes étkeztetés) 740 

- tízórai 165 

- ebéd 430 

- uzsonna 145 

c./ 15-18 éves gyermekek 555 

- ebéd 555 

 

2., A Képviselő-testület felkéri az intézmény vezetőjét, hogy a fentiekben szereplő 

nyersanyagnorma szabályozás alkalmazásáról gondoskodjon. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős:  Csibi Lajos intézményvezető 

 

Tóth József 

A rendeletet teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

rendeletben foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 
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Polgár Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

20/2024. (XI. 4.) önkormányzati rendelete 

a gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 16/2021. (IX. 17.) önkormányzati 

rendelet módosításáról 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a gyermekek védelméről és a gyámügyi 

igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 29. § (1) - (2) bekezdésében kapott felhatalmazás 

alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) pontjában, továbbá Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 8. pontjában, valamint 

a gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 151. § (2f) 

bekezdésében meghatározott feladatkörben eljárva, Polgár Város Önkormányzat Képviselő-

testületének az önkormányzat és szervei Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 

18/2024.(X.10.) önkormányzati rendelet 5. mellékletében biztosított véleményezési jogkörében 

eljáró Polgár Város Önkormányzatának Humánfeladatok és ügyrendi bizottsága, valamint 

Pénzügyi és gazdasági bizottsága véleményének kikérésével a következőket rendeli el: 

1. § 

A gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 16/2021. (IX.17.) önkormányzati 

rendelet 1. melléklete helyébe az 1. melléklet lép. 

2. § 

Ez a rendelet 2025. január 1-jén lép hatályba. 

 

 

Polgár, 2024. október 31.  

 

 

 

 

 

 Tóth József      dr. Sivák Anita 

 polgármester         jegyző 
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5./ napirend 

Javaslat a Polgár és Térsége Egészségfejlesztő Társulás Társulási megállapodásának 

módosítására 

 

dr. Pásztor Ibolya kiegészítése 

A Polgár és Térsége Egészségfejlesztő Társulás 2024. április 15. napján alakult meg, a társulási 

tanács megállapodásának elfogadásával. Már akkor tudták, hogy az önkormányzati választások 

miatt a megállapodás felülvizsgálata szükségessé fog válni.  A beterjesztett megállapodást a 

tanács októberi ülésén elfogadta, ezt követően mind a 8 tagönkormányzat képviselő-testülete elé 

kerül a megállapodás módosítása és akkor válik hatályossá, ha mind a 8 önkormányzat azonos 

adattartalommal elfogadja.  

A megállapodásban lényegi változások nem történtek, szükséges volt az új polgármesterek 

nevének módosítása, illetve az alakuló ülésen tisztújításra is sor került. A társulás elnöke Tóth 

József polgármester, az alelnök Csetneki Csaba polgármester és pénzügyi bizottság elnöke 

Magyar Sándor polgármester, a két tag pedig Tiszacsege polgármestere Szeli Zoltán és Tiszadob 

polgármestere Dobszai Imre. A tanács minden tagja megerősítette szándékát, hogy továbbra is 

együtt kíván működni a társulás életben tartásában.  

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok 

 

Vélemény, javaslat  

 

Tóth József  

Immáron 8 önkormányzat közös akaratából létrejött intézmény sok bizonytalan időszakot élt 

meg, a tavalyi is ilyen volt, és átalakulást kellett, hogy megéljen. Az elmúlt év áprilisától 

folyamatosan kellett vele foglalkozni. Megalakították azt a társulást, amivel elkezdődött a munka 

és a legfontosabb, hogy ebből az ellátást igénybe vevők keveset érzékeltek, ez volt a 

legfontosabb cél.  

 

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

114/2024. (X. 31.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Polgár és Térsége 

Egészségfejlesztő Társulás Társulási megállapodásának módosítására vonatkozó javaslatot az 

alábbi határozatot hozta: 

 

1./ Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Társulási megállapodást a Társulási 

megállapodás VI/1.4 pontjában foglaltaknak eleget téve a következők szerint módosítja: 

 

A Társulási megállapodás I/3. pontja a következők szerint módosul: 
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„A Társulás tagjainak neve, székhelye, képviselője: 

− Folyás Község Önkormányzata, 4095 Folyás, Kossuth u. 13., Győri Viktor Dávid 

polgármester 

− Görbeháza Község Önkormányzata, 4075 Görbeháza, Böszörményi u. 39., Magyar 

Sándor polgármester 

− Polgár Város Önkormányzata, 4090 Polgár, Barankovics tér 5., Tóth József 

polgármester 

− Tiszacsege Város Önkormányzata, 4066 Tiszacsege, Kossuth u. 5., Szeli Zoltán 

polgármester 

− Tiszadob Nagyközség Önkormányzata, 4456 Tiszadob, Andrássy u. 37., Dobszai 

Imre polgármester 

− Tiszagyulaháza Község Önkormányzata, 4097 Tiszagyulaháza, Kossuth u. 73., 

Herbák József polgármester 

− Újszentmargita Község Önkormányzata, 4065 Újszentmargita, Rákóczi u. 125., 

Csetneki Csaba polgármester 

− Újtikos Községi Önkormányzat, 4096 Újtikos, Arany János u. 12., Takács József 

polgármester” 

 

2./ A Társulási megállapodás III/3.2. pontjában a „megszűnt” szó törlésre kerül. 

 

3./ A Társulási megállapodás VIII/4. pontja helyébe a következő rendelkezés lép: 

„Az Intézmény önálló jogi személy, önállóan működő költségvetési szerv. Az 

alaptevékenységét szakmailag önállóan látja el.” 

 

4./ A Társulási megállapodás X/1. pontja helyébe a következő rendelkezés lép: 

„A társulás tagjai kötelezettséget vállalnak arra, hogy az általuk alapított PÉTEGISZ Polgár 

és Térsége Egészségügyi Központ Nonprofit Zrt. által átadott feladathoz kötődő, az Áht.11/B 

§-a (2) bekezdése alapján az önkormányzatukra ingyenesen átszálló vagyont – mint a 

társaságból a tag önkormányzatot megillető vagyonhányadot - a társulásba beviszik. A tagok 

által bevitt vagyon a VIII/1. pontban írt költségvetési szerv működését szolgálja. 

 

5./ A Társulási Tanács a Társulási megállapodás 3. számú mellékletének 1. pontjában a Pénzügyi 

Bizottság elnöke: Magyar Sándor, a 2. pontjában a tagok: Dobszai Imre és Szeli Zoltán. 

 

Határidő: 2024. november 30. 

Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

 

6./ napirend 

Javaslat Polgár Város Önkormányzata és a Polgári Roma Nemzetiségi Önkormányzat 

közötti Közigazgatási Szerződés (Együttműködési Megállapodás) elfogadására 

 

dr. Sivák Anita kiegészítése 

Jogszabály írja elő, hogy a választás után, az alakuló ülést követő 30 napon belül felül kell 

vizsgálni ezt a megállapodást, amit öt évvel ezelőtt meghozott a képviselő-testület a Polgári 

Roma Nemzetiségi Önkormányzattal. Ezt aktualizálni kell, ezért a megállapodást megvizsgálták, 

amit már az október 9-i ülésén a Polgári Roma Nemzetiségi Önkormányzat egyhangú 

határozatával elfogadott, így került a testület asztalára. 
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Balogh Gusztáv 

A Roma Nemzetiségi Önkormányzat megtárgyalta az előterjesztést és egyhangú szavazattal 

elfogadta. Vannak igényeik, amit szeretnének majd megvalósítani. Remélem, hogy a 

közeljövőben majd ezt képviselő-testület elé tudják hozni tárgyalásra és reméli, hogy 

segítségükre lesznek, mint ahogy eddig is tették. 

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok 

 

Vélemény, javaslat  

 

Struba József  

Először is köszöntöm Balogh Gusztáv elnök urat, aki nem ismeretlen sem az önkormányzati 

képviselők, sem a polgáriak számára, hosszú-hosszú évek, évtizedek óta igyekszik mindent 

megtenni annak érdekében, hogy a családja, a környezete, a polgári romák élete, az 

együttélésünk az minél jobb legyen és minél eredményesebb. Én azt gondolom, hogy maga ez 

egy keretszerződés, tehát ezzel eleget teszünk annak a kötelezettségünknek, amit az állam elvár 

tőlünk. Megalkottuk közösen ezt az együttműködési megállapodást, de azt gondolom, hogy 

ennek a megállapodásnak a keretét tartalommal kell megtölteni, amely közös feladatunk. Én azt 

hiszem, hogy lenni kell egy olyan együttműködési megállapodásnak is szóban, írásban, 

bármilyen formában, ami arra az eredményre vezet, hogy tartalmunkat ennek a közigazgatási 

szerződésnek, aminek nem más a célja, mint a romák példamutatása, az oktatás, a munka világa, 

az együttérzési szabályok kölcsönös tiszteletben tartása.  

Nem szólt róla az elnök úr, de a bizottsági ülésen elmondta, hogy az alfája és omegája ennek a 

roma önkormányzat munkájának és hát remélhetőleg sikeres munkájának az eredménye, ami 

abban fog elsősorban jelentkezni, hogy ami a legfontosabb dolog a felzárkózáshoz, egyáltalán az, 

hogy minél értékesebb legyen ez az együttműködés, nem más, mint az oktatás. Mert én azt 

gondolom, hogy ez a mostani alkalmas arra, hogy sokkal tehetségesebb emberek kerüljenek ki. 

Ehhez nem kell más, mint azokat az alapvető szabályokat betartani, amit valamennyien elvárunk 

egymástól. Magyarul iskolába kell járni. Egyetlen lehetősége van szerintem a mai, meg hát 

régebben is így volt ez romáknak, a becsületes cigány embereknek, gyerekeknek, az a tudás 

hatalma. Mert akkor tehetnek szert olyan dolgokra, amiről, aki nem tanult, az csak vágyakozhat, 

vagy irigyelheti a másikat. Tehát én azt gondolom, hogy ennek az együttműködési 

megállapodásnak a tartalmát ezen vonatkozáson kell együtt segíteni.    

 

Tóth József  

Talán mondhatom azt elnök úrral egyeztetnünk, hogy valóban ezt keretnek tekintjük és mi 

vállaltuk azt a közös felelősséget és munkát, amely tartalommal feltölteni. És a következő 

napokban fogunk egyeztetni mélyebben, hogy ez milyen módon tud kiegészülni. Konkrétan mit 

is várunk, mit is várunk egymás kapcsolatában abban a fő célban, amit strukturáltan, kiválóan 

fogalmazott meg, nem lehetetlen, oktatás, szabályok betartása, az együttélés, az írott és íratlan 

szabályok. Nem olyan bonyolult ez, erre kell hitet tennünk együtt, és akkor mindannyiunk 

boldogulására megy. Én abban a reményben, hogy valóban tudunk egyfelől, amit eddig elértünk, 

megtartva, értékét tekintve folytatni és még ehhez hozzátenni többet a következő évben, években 

fogunk tudni egy keretmegállapodást tartalommal jobban megtölteni és képes változatát 

fordítani. Ha ehhez képviselő-testületi döntés és felhatalmazás kell ide folytatódni. Ha ez 

elegendő az elnököknek a hatáskörében lévő döntésekre, beadványozásokra, akkor azt sem 
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fogjuk elhagyni, ha nem fogunk elfelejteni. Úgyhogy ilyen reményekkel, gondolatokkal ajánlom 

elfogadásra. 

 

Balogh Gusztáv  

Mindig, ha elmentem az országból, azt a mondatot mondtam el, hogy büszke vagyok arra, hogy 

polgári cigány emberként élhetek. Azt mindenkinek tudomásul kell venni, hogy nem egymás 

mellett, hanem együtt kell élni. És az együttélési szabályokat mindenkinek be kell tartani. A 

becsület nagyon nehéz kabát, nem mindenki bírja hordani. A másik dolog az, hogy képviselő úr 

mondta, oktatás. Oktatás és a munka. Ha munka van, akkor minden van. Tehát én azt mondjuk, 

és az a hitvallásunk nekünk az önkormányzatban, hogy dolgozni, dolgozni, dolgozni és tanulni. 

Idős cigányaink azt mondták, tanulj fiam, mert a tudást senki nem tudja elvenni tőletek. És ezt 

tartjuk észben, ezért szeretnénk előbbre menni, közösen, együtt dolgozva, és reméljük, hogy az 

elkövetkező öt év példát mutat arra, hogy igenis tudunk együtt dolgozni, és megéri azt, hogy 

dolgozzunk a cigányságunkért. 

 

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

115/2024. (X. 31.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a „Javaslat Polgár Város Önkormányzata és a Polgári Roma 

Nemzetiségi Önkormányzat közötti Közigazgatási Szerződés 

(Együttműködési Megállapodás) elfogadására” elnevezésű 

előterjesztést és az alábbi határozatot hozta: 

 

1./  A képviselő-testület a Közigazgatási Szerződést az 

előterjesztés mellékletében foglaltak alapján elfogadja. 

 

2./ A képviselő-testület felkéri a polgármestert a Közigazgatási 

Szerződés aláírására. 

 

Felelős:  Tóth József polgármester 

Határidő:  értelemszerűen 
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7./ napirend 

Javaslat a TOP PLUSZ 1.2.1-21-HB1-2022-00069 azonosító számú „Polgár Városközponti 

Zöldinfrastruktúra fejlesztés kivitelezése tárgyú” beruházás megvalósításához szükséges 

döntésre 

 

Tóth József kiegészítése 

Maga az előterjesztés arra irányul, hogy zajlik a város életében az elmúlt évek legnagyobb 

beruházása az élhető település pályázati projekt. Arról tudok tájékoztatást adni, hogy a 

beruházáson eltervezett ütemben és tartalomnak megfelelően zajlik. Ugyanakkor számos 

problémát kell menet közben kezelni, amelyeket korábban nem érzékeltünk, vagy a tervezési 

folyamat nem ismerte föl, ezért jó néhány felvetődő problémát a beruházás folyamatába kell 

illeszteni és próbálni kezelni, amely esetenként a beruházásról, rendelkezésre álló forrásokból 

vagy nem lehet, vagy nem elegendő arra a forrás, ezért a képviselő-testületnek a költségvetési 

rendelet megalkotásakor volt már erre vonatkozóan felhatalmazása, amely úgy szól röviden, 

hogy a polgármesternek megadja a felhatalmazást, a projektek sikeres megvalósítása érdekében 

ha a projektből nem finanszírozható, vagy nem elegendő a forrás bizonyos munkálatok 

elvégzésére. Jelzem, és ezt majd a költségvetési előterjesztési beszámolókban látni fogja a 

képviselő-testület. Ebben a felhatalmazásban már több alkalommal éltem a beruházás elmúlt 

hónapok folyamatában, amikor akár a víz, vagy locsolóberendezéssel, akár fakivágással, vagy 

éppen épületek bontásával, tereprendezéssel kellett szükségszerűen és gyorsan polgármesteri 

hatáskörben hozott döntésekkel forrásbiztosításáról gondoskodni. Ugyanakkor azt jelzem, hogy 

ez a polgármesteri felhatalmazás kerete kifogyóban van, és olyan problémák keletkeztek, 

amelyeket most kell megoldani, mostani műszaki megvalósítási folyamatba kell illeszteni, ezért 

azzal a kéréssel fordulok a képviselő-testülethez, a szakmai stáb indoklása és számításai 

közepette, hogy adjon felhatalmazást a költségvetésben erre elküldött céltartalék terhére a 

polgármesteri hatáskörben meghozott döntések egy újabb nettó 5 millió Ft-os forrás 

felhasználására. Ebben a vonatkozásában ez a forrás a beruházás keretében a Zólyom úti iskola 

előtti vízelvezetés, csapadékvízelvezetés és aszfaltozási munkálatoknak a fedezeteként kell, hogy 

rendelkezésre álljon, és minél hamarabb, talán már a holnapi napot követően. Erre vonatkozik ez 

a javaslat, hogyha ettől mélyen összefüggést vizsgálunk, műszaki tartalom és forrástervezés 

akkor a projektmenedzsment kiváló szakemberei kérdésekre adandó válasz kapcsán segítségemre 

tud lenni.  

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok 

 

Vélemény, javaslat  

 

Struba József  

Miután a témánál vagyunk, kérdezem, hogy ennek a projektnek a kapcsán, ha nagyon röviden 

lehetne szólni arról, hogy azok a beavatkozási területek, amelyek érint ez a projekt. Itt gondolok 

a Zólyomi úti és a Móricz úti iskola előtti területre, a József Attila Gimnázium előtti részre, a 

játszótérre és a Millenniumi parkra. Azt hiszem, ezek azok a beavatkozási területek. Hogyan 

állnak ezek? Nagyon érdekli a lakosságot.  
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Tóth József  

Szerintem ezt az igényt, jogos és akik a munkánkat figyelik, azokban is felmerülhet. Próbálunk 

folyamatosan, akár heti rendszerességgel is kommunikációt tenni, hisz nem csak a beruházás 

műszaki tartalma, ami kihívást okoz, hanem az együtt járó korlátozások, a lakosság megszokott 

útvonalát érintő hátrányok, legyen az zaj, forgalmi rend. Mindenről szeretnénk, hogyha hiteles 

forrásból tájékozódhatnának a lakosok. Egyébként a héten is van ilyen, minden jel szerint, erről 

majd a kollegák beszélnek, a korlátozás egy része feloldásra kerül, de ugyanilyen módon nagyon 

fontos munkálatok zajlanak, talán a növénytelepítés és a víz-, vagyis locsolóberendezések 

építése, vagy éppen a játékelemek kibontása. Mielőtt átadnám a szót a projektmenedzsernek, 

illetve a projekt vezetőjének azt én nagyon nagy megnyugvással adom közre, hogy a mi 

önkormányzati oldalunkról projektteam dolgozik, folyamatosan értékeli a helyzetet, minden 

hétfői kooperáció részt vesz, az ott felvetődött problémákat értékeli, szakmai javaslatokat, ha kell 

forrásszükségletek vonatkozásában igényeket jelez a polgármester felé, amihez hatásköröm van, 

arra alapozva megtudom, amihez önt meg nincs, lám, ilyen helyzet van, ahhoz pedig a 

képviselőtestülethez fordulunk. Nem könnyű kihívás, hisz rengeteg korábban fel nem ismert 

problémát, érzékenységet, igényt kell akceptálni, de eddig ezt még sikerrel éltük, de annak akkor 

legyen most itt a helye, hogy a jelenlegi állapotról beszámolnak. Kérünk egy rövid összefoglalót. 

 

Kordás Ágnes  

Örömmel tájékoztathatom a lakosságot, hogy a kivitelező mindkét vállalkozási szerződés 

tekintetében 50%-os készültségben van. Ennek a számlának a befogadására az elmúlt hét 

folyamán sor került, az alátámasztó dokumentumok rendben vannak. Azért mondom, hogy két 

szerződésről beszélünk, mert a Barankovics tér egyik vállalkozási szerződés része, a Zólyom úti 

általános iskola szintén egy másik vállalkozási szerződés része. És a projektnek még van egy 

belvízelvezetéses része is, a Kiss Ernő utca szakasza, amelyre október elsején kötöttük meg a 

vállalkozási szerződést, és emellett még egy csapadékvíz elvezető része van, ez pedig a Rákóczi 

Hősök utca szakaszán a csatornaszakaszoknak a felújítása. Erre is október 1-jével írtuk alá a 

vállalkozási szerződést. Ennek a munkaterület átadása október 8-án megtörtént, és ennek az 

ütemezése a kivitelezőkre van bízva. Tehát nekik nagyon sok idejük van ahhoz képest, amilyen a 

munkamennyisége, nekik jövő év augusztusáig kell elvégezni a feladatokat. Mindenki ütemezi 

saját kapacitására tekintettel, hogy milyen gyorsan fog belekapcsolódni a munkálatokba. Tehát 

nem is biztos, hogy a Kiss Ernő utca szakasza, vagy pedig a Rákóczi utca és Hősök útja része az 

az idei évben megvalósul. Ez utóbbit pontosan tudom mondani, hogy a Rákóczi és Hősök között 

csak a jövő év tavaszától fog egyáltalán bármilyen szinten is kivitelezésre kerülni. A területeket 

nagyon látványos fejlődés övezi, és nagyon nagy figyelem is övezi, nagyon látványosak az 

átalakulások, akár a térburkolatok, akár a növénytelepítések, akár a játszótéri elemek 

tekintetében, de ami még a hét folyamán várható, a kandeláberek kihelyezése itt a Barankovics 

téren, amivel lassanként egy olyan szintre tudjuk hozni a központi részét ennek az élhető 

településnek, hogy a forgalomnak részben visszaadhatóvá válik ez a terület. És ez az egyik 

legfontosabb hírünk ezzel a projekttel kapcsolatosan, hogy az iskolakezdésre elég 

szerencsétlenül, de így alakult, iskolakezdésre megváltoztatott közlekedési forgalmi rend vissza 

fog állni az eredeti rendszerébe, tehát ugyanúgy kétirányúvá tudjuk nyitni a Munkácsy úti 

útszakaszt, mint ahogy eddig is volt. Habár én külső szemlélőként azt állapítottam meg, hogy ez 

az útszakasz annyira keskeny, hogy nyugodtan meg lehetne tartani az egyirányú forgalmat, de a 

városvezetés részéről maradtunk abban, hogy a kétirányú forgalom megmarad, és ami szerencsés 

helyzet, hogy a főút irányába a hétfői nappal megnyílik a kihajtás lehetősége, tehát a pénteki 

szűrő és a vele párhuzamos kis utcából is egy balra kanyarodó ívben ki lehet hajtani erre az útra. 

Mint ahogy a Facebook-posztunkban is ezt sulykoltuk mindenkiben, hogy ez ebből az irányból, 

tehát a főút irányából innentől kezdve nem lesz behajtható. Tehát direkt azért is, hogy heteken 

keresztül kint hagytuk a behajtani tilos táblát, hogy szokják az emberek ezt, de viszont most 

hétfő reggelre nagyon oda kellett figyelni arra, hogy nehogy rutinszerűen lássák, hogy nincsenek 

ott a táblák, akkor be tudunk hajtani. Az útszakasz már nem fogja lehetővé tenni azt, hogy 
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egymás mellett két autó két irányból el tudjon közlekedni ebből, nehogy balesetveszély legyen. 

Tehát, ami látványos része ezen a területen ez volt, a kandeláberek bekötése folyamatban van, és 

amiért nem tudjuk visszaadni az egész területet, ez pontosan ez. Ezeken a területeken, amelyeket 

nem adunk vissza egyelőre a forgalomnak, gyalogos átkelőhelyek vannak, amelyeknek a 

megvilágítása nélkül nem vehetjük vissza ezeket a területeket. Amíg ott kiépített világítás nincs, 

és mivel már föl vannak festve a forgalmi terelési rendek, a zebra is föl van festve, de 

megvilágítás még nem működik, emiatt ez egyelőre nem adható vissza. Ezt is szerettük volna 

hangsúlyozni az elmúlt két napban, hogy a kivitelező szívességet tesz ebben az irányban a város 

és lakossága felé, hogy részben visszaadja a munkaterületet, vagy részben ráengedi a forgalmat a 

területre, nem adja vissza a munkaterületet, csak ráengedi a forgalmat. Ez továbbiakra is a 

kivitelező felelőssége, hogyha egy még kvázi munkaterületnek nyilvánított területen bármilyen 

probléma történik, akár balesetben, akár bármilyen probléma történik, az továbbra is a kivitelező 

feladata. Mi ezért is kérjük a lakosságot, hogy ne rutinszerűen közlekedjenek, hanem vegyék 

figyelembe a táblákat, vegyék figyelembe az útfelfestéseket, mert ez a terület még nem 

visszaadott állapotú, tehát részben lehet rajta majd közlekedni, ki tudunk jutni a főútra vele, ez 

könnyíti úgymond az iskolát, az iskola forgalmát olyan értelemben, hogy teljes egészében nem 

lehet beállni majd az iskola elé, de legalább a templomkert oldalához le tudnak húzódni a 

gépjárművek, és ott a gyerekek ki tudnak szállni az autókból. A másik két területen egyelőre 

további munkavégzés csak a növénytelepítés tekintetében van, a járdaszakaszok kiépültek, a 

játszótéri elemek elhelyezése most is folyamatban van. Itt is egy kandeláber kihelyezésre várunk 

az általános iskola részénél. Ami nagyon fontos játszótéri elemek, ez a terület sem lesz 

visszaadva. Igaz, hogy látni fogják a kedves lakosok, a kedves szülők és a gyerekek, hogy már 

állnak elemek, de ezek az elemek még nincsenek bevizsgáltatva, nem kaptunk rá engedélyt, nem 

lehet a gyerekeket ráengedni. Továbbra is elzárt területként kezeljük. A kerítések, akár a fix 

kerítések építése, akár pedig az ideiglenes kerítések beállítása továbbra is meg fog ott maradni, 

ezért mindenkit kérünk, hogy ne vegyék addig igénybe, mert ebből is balesetveszély 

következhet, hogy a nem teljesen rögzített, most egyelőre csak felállított, alapozáson átesett 

játékokról beszélünk, de még nem átadott a játszótéri elem részese. 

 

Struba József  

Kérdezi, hogy a játszótér átadása mikor várható? 

 

Kordás Ágnes  

A játszótér átadásnak április eleje a szerződés teljes határideje. Ami fontos, hogy a kivitelező 

vállalkozási szerződésében a téli időjárás kitételként szerepel, tehát november 15. és március 15. 

között a kivitelező nem dolgozhat bizonyos részeken. Március 16-ától tudja újra fölvenni a 

munkát. Természetesen az időjárástól függően november végéig vagy akár december elejéig még 

bizonyos munkaelemek elvégezhetők, akkor nem adja vissza a munkaterületet, de ez az 

időtartam benne van a szerződésében, és bármikor élhet is vele. Ez egy bejelentési kötelezettség 

az önkormányzat irányába, és ezt nekünk tudomásul kell vennünk. 

 

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 
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116/2024. (X. 31.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 

„Javaslat a TOP PLUSZ 1.2.1-21-HB1-2022-00069 azonosító számú 

„Polgár Városközponti Zöldinfrastruktúra fejlesztés kivitelezése 

tárgyú” beruházás megvalósításához szükséges döntésre” vonatkozó 

előterjesztést és az alábbi döntést hozza: 

 

1. Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte 

a kivitelezési munkálatokhoz kapcsolódó többletfeladatokat és 

támogatja azok elvégzését. 

 

2. Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 

felhatalmazza a polgármestert a pályázatok előkészítésére és a 

projektek megvalósítására képzett céltartalékból az újabb 

5.000.000,- Ft + ÁFA felhasználására, valamint gondoskodjon a 

fejlesztéshez kapcsolódó többlet feladatokra fel nem használt 

összeg céltartalékba történő visszacsoportosításáról. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

 

8./ napirend 

Javaslat a helyi képviselői, a képviselő-testületi bizottsági tagi és a tanácsnoki tiszteletdíjak, 

valamint az alpolgármesteri illetmény/tiszteletdíj forrásszükségletére 

 

Tóth József kiegészítése 

A képviselő-testület alakuló ülésén elfogadta a Szervezeti és Működési Szabályzatát, amiben új 

tisztségviselők megválasztására is került sor, a tiszteletdíjakról is hoztak döntést és ahhoz, hogy 

finanszírozható legyen az évben szükséges a mai döntést meghozni.  

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok 

 

Vélemény, javaslat  

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

117/2024. (X. 31.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Javaslat 

a helyi képviselői, a képviselő-testületi bizottsági tagi és a tanácsnoki 

tiszteletdíjak, valamint az alpolgármesteri illetmény/tiszteletdíj 

forrásszükségletére” vonatkozó előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
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1./  Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Szervezeti és 

Működési Szabályzat alapján megválasztásra került alpolgármesterek 

illetmény/tiszteletdíjának, valamint a helyi képviselők és képviselő 

testületi bizottsági tagok, és a tanácsnok tiszteletdíjáról szóló 19/2024. 

(X.10.) számú önkormányzati rendelete alapján megállapított tiszteletdíj 

emelés 2024. év október-november hónapra szükséges költségeinek 

2.058.276 Ft fedezetét jóváhagyja.  

A bérelőirányzat finanszírozására a 2024. évi költségvetés általános 

tartalékát jelöli meg.  

 

2./ A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a fenti összeg 

költségvetésen belüli átvezetéséről gondoskodjon. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: polgármester 

 

 

 

Mivel több napirendre vonatkozó hozzászólás nem volt, ezért a polgármester a Képviselő-

testület ülését bezárta.  

 

 

 

Kmft. 

 

 

 

Tóth József             dr. Sivák Anita  

polgármester                     jegyző 

 

 

 

 

 

  


